

改善海洋生態基金及漁業提升基金 外展活動及宣傳

Marine Ecology Enhancement Fund and Fisheries Enhancement Fund – Outreach & Publicity



機場管理局於擴建香港國際機場成為三跑道系統項目的環評研究中，承諾訂立並落實海洋生態及漁業提升策略，並於2016年注資4億港元成立獨立的改善海洋生態基金及漁業提升基金，以支持海洋生態及漁業提升策略。截至2022年，計劃開展6年以來，兩個基金已向50個項目撥款合共6,900萬港元，而獲資助的機構包括非政府組織、研究員及漁業界。

As part of the Environmental Impact Assessment Study for the Expansion of Hong Kong International Airport (HKIA) into a Three-Runway System (3RS), Airport Authority Hong Kong (AAHK) has committed to a Marine Ecology and Fisheries Enhancement Strategy. The independent Marine Ecology Enhancement Fund (MEEF) and Fisheries Enhancement Fund (FEF) were established in 2016 with a total capital injection of HK\$400 million to fund initiatives proposed by third-parties, such as non-governmental organisations, researchers and the fishery sector. Up to 2022, 6 years into the programme, the two funds have granted HK\$69 million to a total of 50 projects.

外展活動 Outreach Activities



改善海洋生態基金及漁業提升基金為公眾舉行外展計劃，以分享研究成果並加深市民對海洋保育及本地漁業文化的了解。Outreach programmes were conducted for the public to share outcomes of researches and promote public understanding on marine conservation and local fishing cultures.

工作坊及展覽 Workshops and Exhibitions



鯨豚影像解剖工作坊
Workshop on Cetacean
Virtopsy



中國蠔生態及保育展覽
Exhibition on the ecology and
conservation of
Chinese Horseshoe Crabs

生態導賞計劃 Ecotour programmes



推廣珍珠養殖技術的生態旅遊
Ecotours to promote pearl
farming techniques



參觀大澳棚屋以推廣本地漁業文化
Visits to Tai O stilt houses to
promote local fishing culture

紀錄片 Documentary



中華白海豚紀錄片公眾放映會
Public screening of documentary
on Chinese White Dolphin

宣傳 Publicity



發布專題報導及宣傳片，以宣傳獲資助項目的研究發現及成果。

Feature stories and videos are published to promote findings and outcomes of funded projects.



三跑道系統工程專題網站
3RS Project Dedicated Website
<https://env.threerunwaysystem.com/tc/index.html>
<https://env.threerunwaysystem.com/en/index.html>



香港國際機場網站
HKIA Website
翱翔天地月刊（電子版及印刷版）及新聞故事
HK Airport News Newsletter (Electronic & Print) and
News Stories
<https://www.hongkongairport.com/tc/airport-authority/publications/hkia-news/index.page>
<https://www.hongkongairport.com/en/airport-authority/publications/hkia-news/index.page>
<https://www.hongkongairport.com/tc/media-centre/news-stories-updates/>
<https://www.hongkongairport.com/en/media-centre/news-stories-updates/>



媒體採訪
Media Interview



社交平台
Social Media
<https://www.instagram.com/hongkongairport>
<https://www.facebook.com/hkairport/official>

有關獲改善海洋生態基金資助的項目，請瀏覽：
For MEEF funded projects, please visit: <https://env.threerunwaysystem.com/tc/meef/index.html>
<https://env.threerunwaysystem.com/en/meef/index.html>

有關獲漁業提升基金資助的項目，請瀏覽：
For FEF funded projects, please visit: <https://env.threerunwaysystem.com/tc/fef/index.html>
<https://env.threerunwaysystem.com/en/fef/index.html>